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ســخنگوی مرکز ملی فضای مجازی گفت: عدم 
همکاری و پاســخگویی شرکت متا به نامه ایران 
به بهانه تحریم، قطعا در سرنوشت اینستاگرام و 

واتس اپ در ایران تاثیر خواهد داشت.
امیر خوراکیان در خصوص نامه این مرکز به شرکت متا مبنی بر 
ایجاد نمایندگی در ایران برای تداوم فعالیت دو پلتفرم اینستاگرام 
و واتس اپ این شرکت اظهار کرد: مکاتبه با شرکت متا در این 
برهه زمانی با محوریت تداوم فعالیت دو پلتفرم اینستاگرام و و 
اتس اپ بــوده و مبنای آن تعامل و انتقال موارد نقض قانون 
توسط این پلتفرم ها در بسترسازی برای فعالیت هایی است که 
امنیت کشور و کاربران را تهدید می کند. بنابراین باید این نامه در 
این زمان ارسال می شد چرا که با عبور از اتفاقات اخیر در کشور، 
تداوم فعالیت یا عدم فعالیت این پلتفرم ها نیازمند یک تصمیم 
قانونی و مداوم است.معاون حقوقی و مرکز ملی فضای مجازی 
تاکید کرد: هدف اصلی از ارسال این نامه مسئله دریافت اراده 
طرف مقابل است مبنی بر اینکه آیا ادامه فعالیت این پلتفرم ها در 
ایران مشابه سایر کشورها مشروط به رعایت یکسری از اصول 
و اولویت های مهم و به صورتی قانونمند ادامه داشــته باشد یا 
همچنان قرار است به عنوان یک ابزار بی چون و چرا در اختیار 
دشمنان تاریخی و درجه یک ملت ایران باشد، در نتیجه مهم تر 
از مهلت و سایر جزئیاتی که در ارتباط با این مکاتبه ممکن است 
مطرح شود، مسئله اراده طرف مقابل است که باید مشخص شود 
و این اراده و جهت گیری قطعاً در تصمیم گیری نظام در این 
باره از عوامل تعیین کننده خواهد بود، بنابراین باید این مکاتبه 
صورت گرفته و این موضوع به صورت رسمی مشخص می شد. 
وی در ادامه درباره اطمینان از دریافت نامه ایران توسط شرکت 
متا تصریح کرد: ما از وصول این نامه به شــرکت متا مطمئن 
هستیم و پاسخی هم تاکنون به صورت رسمی و غیررسمی 
دریافت نکرده ایم و تا زمانی که کشور برای این موضوع تصمیم 
قطعی نگرفته باشد، پاسخگویی یا عدم پاسخگویی به این مکاتبه 

می تواند در این تصمیم گیری بسیار مؤثر باشد.
سخنگوی مرکز ملی فضای مجازی با بیان اینکه مواجهه نظام 
در برابر اینســتاگرام و واتس اپ در شرایط کنونی یک مواجهه 
ثانویه است، تاکید کرد: مواجهه اولیه نظام همکاری و همراهی 
و در اختیار قرار دادن شبکه ارتباطی کشور به صورت رایگان و 
استفاده از ظرفیت ها بوده است، آنچه تا کنون اتفاق افتاده این 
بوده است، اما آنچه امروز در نحوه مواجهه کشور در برابر این دو 
پلتفرم شاهدیم، یک مواجهه ثانویه برگرفته از رفتار این دو پلتفرم 
است، رفتاری که در آن حتی ضوابط و اصول خود اینستاگرام نیز 
رعایت نشده است، در چند ماه اخیر شاهد انتشار هزاران تصاویر 
و پست های خشونت آمیز در اینستاگرام بودیم، صفحات بسیاری 
در این پلتفرم فعالیت می کنند که رسماً به آموزش ساخت مواد 

منفجره و بمب های دستی و مسائلی از این قبیل می پردازند.
خوراکیــان افــزود: همانطور که رئیــس مرکز ملی فضای 
مجازی پیش از این اشاره کرد، بیش از ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار 
صفحه خرید و فروش و استفاده از سلاح و مواد مخدر در این 
پلتفرم ها ترویج و بدون هیچ محدودیتی مطرح می شوند. بیش 
از ۱۱ میلیون محتوا و صفحات غیراخلاقی در اینستاگرام وجود 
دارد که عمده آن ها با مقررات و قوانین خود اینستاگرام در تضاد 
است، درنتیجه این مسئله مهم است که مواجهه اولیه نظام با 
این پلتفرم ها و حتی با سایر پلتفرم هایی که قصد ادامه فعالیت 
در کشــور را دارند، مواجهه مثبت اســت که بر مبنای آن این 
پلتفرم ها از شبکه ارتباطی و زیرساختی کشور استفاده می کنند 
اما اگر رفتاری خلاف قانون از این شرکت ها سر بزند، مواجهه 
جمهوری اسلامی، یک مواجهه ثانویه ای خواهد بود که دلیل آن 
رفتار غیرمنطقی، بدون پاسخگویی و با عبور از مقررات و اصول 

و ضوابط خود و حرکت جدی علیه منافع ملی است.
معاون حقوقی و امور مجلس مرکز ملی فضای مجازی در ادامه 
بهانه تحریم مطرح شده توسط امثال این شرکت ها را مضحک 
خواند و تصریح کرد: برخی می گویند علت عدم همکاری اینگونه 

شرکت ها تحریم است، اما همه میدانیم این یک بهانه مضحک 
است زیرا همانطور که می دانیم اولاً این دو پلتفرم هیچ ربطی 
به مسائل هسته ای ندارند، در گذشته بسیاری از شرکت ها در 
دوران تحریم وجود داشــتند که با ایران همکاری می کردند و 
محور فعالیتشان مرتبط با مسائل هسته ای نبوده است، این دو 
پلتفرم خارجی هم هیچ ارتباطی به مسائل تحریم و مذاکرات 
هسته ای ندارند اما اگر واقعاً این عدم تعهد و مسئولیت پذیری به 
دلیل مسائل هسته  ای است پس بهتر است تا به نتیجه نرسیدن 
مذاکرات هیچ فعالیتی در ایران نداشته باشند در غیر اینصورت 
نمی توانند از وظیفه پاسخگویی، هماهنگی و رعایت حداقل 
مقررات جهانی و انسانی شانه خالی کنند، بنابراین مسئله تحریم 

بهانه جالبی نیست، لذا از رسانه های داخلی نیز درخواست می شود 
مطالب را به گونه ای واگویه نکنند که بهانه تحریم را منطقی 
جلوه دهند، قطعاً این بهانه منطقی و قابل قبول نیست و می توان 
این اقدام را صرفنظر از مسائل مربوط به مذاکرات و بحث هایی 

از این دست ادامه داد.
ســخنگوی مرکز ملی فضای مجازی در خصوص تصمیم 
نهایی در صورت عدم پاسخگویی شرکت متا به نامه مرکز ملی 
فضای مجازی نیز بیان کرد: در ایــن باره در کلان نظام و از 
سوی نهادهای مرتبط از جمله شورای عالی فضای مجازی، 
شورای امنیت ملی و یا کارگروه تعیین محتوای مجرمانه رایانه ای 
تصمیم گیری خواهد شد اما قطعاً یکی از مهمترین عوامل در 

این تصمیم گیری نحوه پاسخگویی به این مکاتبه است چرا 
که این پاسخگویی یا عدم پاســخگویی، اراده این شرکت را 
در برابر ملت ایران روشــن می کند، آیا اراده آن ها این است که 
این پلتفرم ها ابزاری در اختیار دشمنان ملت ایران برای ضربه 
به امنیت و مصالح عمومی مردم ایران باشــد و یا این شرکت 
قصد دارد رسالت حرفه ای خود را بدون جهت گیری خاص ایفا 
کرده و مطابق مقررات و ضوابط خود در سایر کشورها به فعالیت 
خود در ایران ادامه دهد؟ این قطعاً در تصمیم گیری برای تداوم 
حضور این دو پلتفرم مؤثر خواهد بود، البته عوامل دیگری هم 
وجود دارد که در تصمیم گیری مورد توجه قرار خواهند گرفت اما 

این موضوع یکی از مهمترین عوامل است.
خوراکیان در پایان در پاسخ به این سوال که مصوبه مربوط به 
ایجاد نمایندگی پیام رسانهای خارجی در داخل کشور در سال 
۹۶ تصویب شــده و چرا مرکز ملی در این زمینه زودتر اقدام 
نکرده است، اظهار کرد: تصمیم گیری در خصوص تداوم فعالیت 
اینستاگرام و واتس اپ به عهده نهادهایی است که اختیار قانونی 
برای این تصمیم گیری داشته باشند. در دولت قبل جمع بندی 
این بود که زیرساخت های شبکه ملی و برخی پیش نیازهای 
دیگر برای اجرای این تصمیم وجود ندارد لذا بر اساس مکاتبه 
وزیر و موافقت رئیس جمهور وقت اجرای این بخش از مصوبه 
به تأخیر افتاد. در خصوص مکاتبات رسمی قبلی من اطلاعی 
ندارم شاید از طریق ایمیل مطالبی رد و بدل شده باشد، اما این 

مکاتبه رسمی و تعیین کننده است.
به دنبال اتفاقات اخیر در سه ماه گذشته که در کشور رخ داد، 
مرکز ملی فضای مجازی با هدف حفظ امنیت ملی و خاموش 
کردن آتش اغتشاشــات و بازگرداندن آرامش دوباره به سطح 
کشور، به دلیل نقش بسیار پر رنگ دو پلتفرم خارجی اینستاگرام 
و واتس اپ در ایجــاد ناامنی و تهییج افکار عمومی، اقدام به 
مکاتبه با مدیر شرکت متا کرد که در آن تداوم فعالیت این دو 

پلتفرم مشروط بر ایجاد نمایندگی در ایران ذکر شده است.

تاثیر عدم پاسخگویی متا در سرنوشت اینستاگرام و واتس اپ

با حضور وزیر بهداشت؛
 ۶۰ فراورده دارویی جدید مرکز 

رشد علوم پزشکی تهران رونمایی شد
۶۰ فراورده دارویی جدید تولید شده توسط 
مرکز رشــد واحدهای فناور دانشگاه علوم 

پزشکی تهران رونمایی شد.
مراســم رونمایی از ۶۰ محصول جدید مرکز رشــد 
واحدهای فناوری فرآورده های دارویی دانشــگاه علوم 
پزشــکی تهران امروز ۴ دی با حضور دکتر بهرام عین 
اللهی وزیر بهداشت برگزار شد.در این مراسم همزمان با 
ارتباط مجازی با بیمارستان شریعتی، بخش آنژیوگرافی 

مغز بیمارستان شریعتی افتتاح شد. در ادامه این برنامه بهره برداری از دستگاه دوم آنژیوگرافی 
مرکز قلب بیمارستان بهارلو در ارتباط مجازی آغاز شد. دکتر سیدحمید خویی،رییس مرکز رشد 
فرآورده های دارویی در مراسم رونمایی از ۶۰ محصل جدید مرکز رشد فرآورده های دارویی در 
دانشگاه علوم پزشکی تهران، گفت: اکثر این داروها هم اکنون در بازار موجود بوده و به بیماران 

عرضه می شوند.
وی افزود: مرکز رشــد فرآورده های دارویی از ابتدای تأســیس در ۲۰ ســال پیش تاکنون 

۱۲۰ فرآورده مهم دارویی به صورت انحصاری تولید کرده است.
وی ادامه داد: اولین داروهای با فناوری بالا در کشور توسط این مرکز تولید شده که از جمله آن ها 

داروی فاکتور ۸ و فرآورده های خونی است.
رئیس مرکز رشد فرآورده های دارویی با بیان این که این مرکز ۱۱ دارو را به صورت انحصاری 
در کشــور تولید می کند، گفت: ۶۷۱ میلیون دلار از محصولات این مرکز سال گذشته صادر 

شده است.

با حضور مشاور وزیر ارتباطات؛ 
 راهکارهای توسعه ارتباطات روستایی 

در سطح استان مرکزی بررسی شد 
مشــاور وزیر در توسعه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در مناطق روستایی گفت: توسعه 
زیرساختهای مخابراتی و ارتباطی در مناطق 
روستایی به جهت ایجاد عدالت ارتباطی و 
دسترســی مردم به اینترنت پرسرعت، در 

دستور کار است. 
ایــرج روحی مشــاور وزیــر در توســعه ارتباطات و 
فناوری اطلاعــات و مجری طــرح خدمات عمومی 

اجباری)USO(  در جلسه بررسی راهکارهای توسعه ارتباطات روستایی در سطح استان مرکزی 
بیان کرد: با توجه به پایین تر بودن سطح دسترسی روستاهای شهرستان های تفرش و زرندیه 
به شبکه ملی اطلاعات از میانگین استانی، رسیدگی به مشکلات ارتباطی مناطق روستایی این 

شهرستان ها به صورت ویژه مد نظر است.
وی ضمن تشــریح برنامه ریزی انجام شــده برای اتصال روستاهای فاقد پوشش اینترنت، 
خاطرنشــان کرد: با ارتقا ۵۲ ســایت در ۲ فاز و تا پایان سال ۱۴۰۱ ، تعداد ۶۸ روستا به شبکه 
ملی اطلاعات متصل می شود. روحی تاکید کرد: با توجه به پایین بودن سطح دسترسی مناطق 
روستایی شهرستان تفرش و زرندیه، تسریع در اجرای طرح های زیرساختی در حوزه ارتباطات در 

سطح روستاهای این شهرستان ها ضروری است.
براساس این گزارش، در این جلسه مشاور وزیر در توسعه ارتباطات و فناوری اطلاعات و مجری 
طرح خدمات عمومی اجباری)USO(، نماینده شهرستان های تفرش، فراهان و آشتیان، مسئول 
اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان و نماینده مخابرات ایران و شرکت ارتباطات سیار 

حضور داشتند.

 مجمع عمومی سالیانه 
نظام صنفی رایانه ای استان سمنان برگزار شد 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان سمنان از برگزاری مجمع عمومی 
سالیانه نظام صنفی رایانه ای استان با همکاری اداره کل ارتباطات و فناوری 

اطلاعات استان سمنان خبر داد. 
سید یاسر حسن پور مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان با بیان اینکه حضور نظام 
صنفی پویا و فعال در اســتان یک ضرورت است، گفت: مجمع عمومی سالیانه نظام صنفی 
رایانه ای استان در محل اداره کل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان سمنان با حضور اعضاء 

برگزار شد.
وی افزود: نظام صنفی رایانه ای استان به عنوان یک مرجع تاثیرگذار در بخش خصوصی، از 

بازوان اجرایی قدرتمند دستگاه های دولتی در توسعه و رونق فضای کسب و کارها است.
حسن پور خاطر نشان کرد: در سال گذشته با پیگیری های انجام شده جهت ایجاد و تقویت نظام 
صنفی رایانه ای مستقل در استان، انتخابات هیئت مدیره با حضور نماینده نظام صنفی رایانه ای 

کشور برگزار شده و از ابتدای بهمن ماه سال گذشته رسماً فعالیت خود را در استان آغاز کرد.
در این جلسه علی کلاهی رئیس نصر استان گزارشی از اهم دستاوردها و اقدامات انجام شده 
یکساله هیات مدیره دوره اول را ارائه کرد. همچنین گزارش مالی، گزارش بازرس و بودجه سال 

آتی سازمان ارائه، بررسی و تصویب گردید.

هند برای رقابت در بازار دیجیتال قانون وضع می کند
پنلی در پارلمــان هند به دولت توصیه کرده 
قانونی برای رقابت دیجیتال وضع کند تا به 
این ترتیب فعالیت های غیررقابتی پلتفرم های 

فناوری بزرگ را تنظیم کند.
دولت نارندا مودی نخست وزیر هند رابطه چندان خوبی 
با بسیاری از شرکت های فناور ندارد و قوانین سختگیرانه 
ای بر شرکت هایی مانند فیس بوک، یوتیوب و توئیتر 

وضع کرده است.
پنل مذکور در گزارشی به مجلس سفلی هند نوشته شده است: کمیته معتقد است دولت باید 
قانون رقابت دیجیتال را برای تضمین یک اکوسیستم عادلانه، شفاف و رقابت پذیر ارائه کند. 
چنین اقدامی نه تنها برای کشور و اقتصاد استارت آپ های ما، بلکه برای تمام جهان مفید است.
طبق توصیه این پنل شــرکت برای مقابله با انحصار قدرت های فناوری بزرگ باید به طور 
سیستماتیک به عنوان واسطه های دیجیتالی مهمی شناخته شوند. همچنین این پنل هشدار داده 
پلتفرم های مذکور هنگامیکه به عنوان واسطه برای تامین ذخایر و فروش در بازارها عمل می 

کنند، نباید تلاش های خود را بر رقبا ترجیح دهند.
علاوه برآن باید بازارهای دیجیتال مخصوصی در حوزه رقابت ایجاد شود و رفتارهای رقابتی 

شرکت های فناوری بزرگ باید پیش از به وجود آمدن انحصار و نه بعد از آن رصد شود.
این درحالی است که گوگل و اپل قبلًا به دلیل سواستفاده از بازار اپلیکیشن ها با تحقیق ناظر 

رقابت این کشور ) کمیسیون رقابت هند)CCI( روبرو شده اند.
شــرکت های بزرگ از جمله فیس بوک، توئیتر و گوگل مدتهاست که درباره قوانین متعدد 
پیشنهادی هند برای بخش فناوری ابراز نگرانی کرده اند. این شرکت ها از بارسنگین پیروی 
از قوانین گله داشته اند و حتی برخی اوقات گله مندی ها رابطه بین دولت های هند و آمریکا 

را تیره کرده است. 

توییتر با انجام تغییرات در قابلیت مشاهده بازدیدکنندگان یک توییت، به 
کاربران امکان می دهد در صورت تمایل، قابلیت مذکور را غیرفعال کنند. 
ایلان ماسک، مدیرعامل توییتر در پاسخ به اظهارات یک کاربر درباره طراحی جدید، با 
اشاره به ابزاری که به کاربران اجازه می دهد تعداد بازدیدکنندگان یک توییت را مشاهده 

کنند، گفت: ما ظاهر را مرتب کرده و تنظیماتی را برای غیرفعال کردن این قابلیت اضافه 
خواهیم کرد اما تصور می کنم همه، این قابلیت را دوست خواهند داشت.

ماسک همچنین گزارش روز جمعه رویترز مبنی بر این که او دستور داده است قابلیت 
توییتر برای جلوگیری از خودکشی که به #ThereIsHelp معروف است، حذف 

شــود را تکذیب کرد. رویترز به نقل از منابع آگاه گزارش کرده بود این قابلیت چند روز 
است که نیست.بر اساس گزارش بلومبرگ، مالک میلیاردر توییتر از زمانی که این شرکت 
را خریداری کرده است، فعالانه با کاربران تعامل کرده و به پیشنهادهای آنها درباره نحوه 

بهبود این پلتفرم شبکه اجتماعی پاسخ می دهد.

قابلیت جدید توییتر 
نیامده تغییر کرد 

اخبار کوتاه 

آیفون نسل اول با یک صفحه نمایش ۳.۵ اینچی، دوربین دو مگاپیکسلی و یک مرورگر 
وب عرضه شد. هنگامی که استیو جابز، مدیرعامل فقید اپل این گوشی را معرفی کرد، 
آن را ترکیبی از یک آی پاد، یک تلفن و یک ارتباط دهنده اینترنتی در یک دستگاه خواند. 
وب سایت مک رومرز در مطلبی، امکانات نرم افزاری و سخت افزاری را بررسی کرده که آیفون نسل اول 

هنگامی که در ژانویه سال ۲۰۰۷ معرفی شد، نداشت.
کپی و چسباندن: ممکن است باورش دشوار باشد اما امکان کپی و چسباندن متن، تا سال ۲۰۰۹ به آیفون 

اضافه نشد.
دوربین جلو: هر چند ســلفی اکنون رایج است اما نسل اول آیفون، دوربین جلو نداشت و تا زمان عرضه 

مدل آیفون ۴ در سال ۲۰۱۰ که با قابلیت جدید تماس ویدئویی فیس تایم عرضه شد، دوربین جلو نداشت.
فروشگاه اپ استور: آیفون نسل اول با اپلیکیشن های از پیش نصب شده مانند تلفن، هواشناسی، یادداشت، 
تقویم، تصاویر و ماشین حساب عرضه شد اما هیچ راه رسمی برای نصب اپلیکیشن های طراحان دیگر وجود 
نداشت. تا این که اپ استور در ژوییه سال ۲۰۰۸ راه اندازی شد. پیش از آن، طراحان اپلیکیشن های مبتنی بر 

وب را عرضه می کردند که تجربه ضعیفی بود.
ضبط ویدئو: نسل اول آیفون تنها عکس می گرفت و امکان ضبط ویدئو در آیفون ۳GS در سال ۲۰۰۹ 
عرضه شد.چراغ قوه: نسل اول آیفون فلش LED نداشت و بنابراین، فاقد چراغ قوه بود. هنگامی که اپ 
استور راه اندازی شد، بعضی از اپلیکیشن های چراغ قوه عرضه شدند که صفحه روشنی را با حداکثر روشنایی 

نمایش می دادند تا مثل چراغ قوه عمل کند.
پیام های تصویری )ام ام اس( : نسل اول آیفون تنها از پیام متنی از طریق پیامک )اس ام اس( پشتیبانی 
می کرد و امکان ارسال عکس را نداشت. قابلیت ارسال ام ام اس، در سیستم عامل iPhone OS ۳.۰ در 

سال ۲۰۰۹ عرضه شد اما تنها برای آیفون ۳G و آیفون ۳GS بود.
جی پی اس: اگرچه نسل اول آیفون با اپلیکیشن از پیش نصب شده نقشه گوگل عرضه شد اما مسیریابی 

نداشت زیرا فاقد جی پی اس بود. اپل، جی پی اس را سال ۲۰۰۸ در آیفون ۳G معرفی کرد.
عکس پس زمینه صفحه خانگی )والپیپر هوم اسکرین( : تا پیش از انتشار نسخه iOS ۴ در سال ۲۰۱۰، 
امکان تنظیم یک عکس پس زمینه صفحه خانگی وجود نداشت و به روزرسانی نرم افزاری از این قابلیت در 

آیفون نسل اول پشتیبانی نکرد.
سیری: دستیار دیجیتالی سوتی اپل با آیفون ۴S در سال ۲۰۱۱ عرضه شد.اپل سپتامبر سال میلادی جاری 
جدیدترین مدل های آیفون شامل آیفون ۱۴، آیفون ۱۴ پلاس، آیفون ۱۴ پرو و آیفون ۱۴ پرو مکس که 

قادرند در شرایط اضطراری از طریق ماهواره، درخواست کمک ارسال کنند را رونمایی کرد.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان مازندران از تخصیص اعتبار ۴۴ میلیارد 
تومانی به منظور تامین پوشش ارتباطی ۲۶ روستای شهرستان سوادکوه توسط وزارت 

ارتباطات و فناوری اطلاعات خبر داد. 
اســماعیل اعزی مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان در جلســه بررسی آخرین وضعیت توسعه 
زیرساخت های ارتباطی شهرستان سوادکوه اظهار کرد: بر اساس برنامه های مدون وزارت ارتباطات، در  راه اندازی 
سایت های جدید، ارتقاء تکنولوژی  و همچنین ایجاد شبکه فیبر نوری در نقاط شهری و روستایی شهرستان 

سوادکوه اعتباری بالغ بر ۴۴ میلیارد تومان به ۲۶ روستای این شهرستان تخصیص داده شد.
وی تصریح کرد: از ابتدای شروع به کار دولت سیزدهم تا به امروز با ارتقاء تکنولوژی ۱۷ سایت تلفن همراه اول 
و اپراتور رایتل، ۲۵ روستای شهرستان سوادکوه به اینترنت پرسرعت همراه و شبکه ملی اطلاعات متصل شدند.

اعزی همچنین در رابطه با برنامه های سال جاری وزارت ارتباطات در شهرستان سوادکوه افزود: عملیات اجرایی 
نصب و راه اندازی شش سایت شامل سه سایت جدید به منظور تامین پوشش ارتباطات همراه در روستاهای 
وسیه سر، سنگ سرگ، زیارت سر، ارژنگ سرا، وچاد و کارمزد و سه سایت موجود همراه اول جهت ارتقاء تکنولوژی 
۴G در روستاهای سوخته سرا، لاجیم و شورکچال با اعتباری بالغ بر ۱۲ میلیارد تومان در دست اقدام است.دبیر 
کارگروه توسعه دولت الکترونیک استان همچنین با اشاره به ابلاغ ایجاد شبکه فیبر نوری به طول ۸۰۰ کیلومتر 
توسط مجری طرح توسعه ارتباطات روستایی وزارت در استان مازندران افزود: سهم شهرستان سوادکوه از این 
پروژه ۵۹ کیلومتر با اعتباری بالغ بر ۱۷ میلیارد تومان است که با اجرای این پروژه ۱۲ روستای دهستان های ولوپی 
و راستوپی شهرستان سوادکوه از خدمات باکیفیت و پایدار اینترنت پرسرعت همراه برخوردار خواهند شد.مدیرکل 
ارتباطات و فناوری اطلاعات اســتان با تاکید بر نقش شهرداری های استان در اجرای پروژه شبکه فیبر نوری 
منازل و کسب و کارها FTTH در نقاط شهری استان خاطر نشان کرد: نگاه توسعه گرایانه شهرداران در این 
مقطع زمانی کمک بسیار بزرگی به حوزه توسعه شهرهای هوشمند، اقتصاد دیجیتال و کسب و کارهای مختلف 
بر بستر فناوری می کند و با هماهنگی های بعمل آمده امیدواریم به زودی سه شهر آلاشت، پل سفید و زیرآب 
در این شهرستان اقدامات لازم را برای انعقاد تفاهم نامه و شروع به اجرای این پروژه های بعمل آورند.در ادامه 
این جلسه غلامی اواتی فرماندار سوادکوه ضمن تقدیر از زحمات مجموعه ارتباطات استان، ارائه خدمات و توسعه 
زیرســاخت های ارتباطی را در دولت سیزدهم بینظیر دانست و افزود: مجموعه فرمانداری شهرستان سوادکوه 
آمادگی لازم برای حمایت همه جانبه از همه طرح و ها و پروژه های این حوزه را دارد و در صورت نیاز با ایجاد 
کارگروهی به صورت جدی پیگیری مشکلات و موانع این حوزه در راستای مطالبات مردمی خواهد بود.گفتنی 
است این جلسه با حضور فرماندار شهرستان سوادکوه، مدیر مخابرات منطقه مازندران و شهرداران آلاشت، زیرآب، 

پل سفید و بخشداران مرکزی و زیرآب و اعضای شورای بخش شهرستان سوادکوه برگزار شد. 

 امکانات  پرکاربردی
 که آیفون نسل اول نداشت

17 سایت تلفن همراه برای پوشش 
25روستا شهرستان سوادکوه ارتقاء یافت 

آژانس فضایی اروپا با یک شرکت فناور توافق نامه ای برای تهیه فیلتر مسدودکننده نوری 
با استفاده از نانولوله های کربن به عنوان یک ساختار پشتیبانی امضا کرده است.

شرکت کاناتو )Canatu(، با آژانس فضایی اروپا )ESA( توافق نامه ای برای تهیه یک فیلتر مسدودکننده 
نوری با استفاده از نانولوله های کربن )CNT( منحصر به فرد به عنوان یک ساختار پشتیبانی امضا کرده است. 
این فیلتر برای استفاده در تلسکوپ آتنا )تلسکوپ پیشرفته برای اخترفیزیک انرژی بالا( مورد آزمایش قرار 

می گیرد.
این نوع فیلتر طراحی شده است تا در حالی که طول موج های دیگر را مسدود می کند، اشعه ایکس از آن عبور 
کند و تصویربرداری دقیق اشیاء آسمانی را امکان پذیر کند. این فیلترها بسیار شکننده هستند، بنابراین به طور 
معمول با پشتیبانی مش فلزی تهیه می شوند. در طی این پروژه نه ماهه، شرکت کاناتو یک فیلتر اشعه ایکس 
کاملًا مبتنی بر نانولوله کربنی با ساختار پشتیبان کاملًا جدید ایجاد می کند که انتقال بالاتری را در مقایسه با 

مش فلزی فراهم می کند.
این فیلتر جدید بر روی یک قاب فلزی نصب شده و در حالی که انتقال اشعه ایکس بالا را ارائه می دهد، 
اشعه ماوراء بنفش/vis/IR را مسدود می کند. این فیلتر در شیشه جلویی آشکارسازهای اشعه ایکس برای 

بهره برداری از حساسیت بالا و امکان تصویربرداری دقیق اشیاء آسمانی استفاده می شود.
ساختار پشتیبان مبتنی بر CNT انتقال اشعه ایکس بالاتر را فراهم می کند و استحکام مکانیکی بالا، 
سازگاری با خلاء و پایداری حرارتی را ایجاد می کند. همچنین قادر به مقاومت در برابر گرادیان های فشار بوده 

و از نظر شیمیایی خنثی است. 
 ESA در زمینه توسعه فیلتر نوری برای )UNIPA( فنلاند و دانشگاه پالرمو Ametek شرکت کاناتو با
 ESA همکاری خواهد کرد. ایلکا وارجو، مدیرعامل شرکت کاناتو می گوید: »ما مشتاقانه منتظر همکاری با
در مورد این پروژه جدید هســتیم.« وی گفت: »تخصص ما در تطبیق ساختارهای شبکه CNT برای 
زمینه ها و مصارف مختلف اســت و این پروژه به فناوری پلتفرم ما فرصتی دیگر برای نشان دادن تطبیق 
پذیری، قابلیت اطمینان و امکان سنجی آن می دهد. الساندرا سیاپپونی، مهندس اپتیک در ESA  می گوید: 
»CN های شرکت کاناتو پتانسیل قابل توجهی برای انواع برنامه های جدید در زمینه های نجوم و فراتر از آن 
دارند. ما آمادگی این فناوری را برای استفاده در برنامه های فضایی نشان می دهیم.« برای ارزیابی توانایی مؤثر، 
آزمایش های دقیق از جمله تست های لرزش، تست انتقال اشعه ایکس و اندازه گیری جذب فرکانس رادیویی 
)RF( انجام می شود.هدف اصلی مأموریت آتنا پاسخ به سؤالات کلیدی در اخترفیزیک در مورد چگونگی 
شکل گیری خوشه ها و کهکشان ها، و همچنین چگونگی رشد سیاهچاله ها و شکل دادن به محیط اطراف 

خود است. راه اندازی آن برای سال ۲۰۳۳ برنامه ریزی شده است.

 بکارگیری  نانولوله کربنی 
در تلسکوپ آژانس فضایی اروپا 

موضوع: اصلاحیه آگهی فراخوان پروژه ساخت و تجهیز بازار پاسداران
موضــوع ســرمایه گــذاری: مشــارکت در ســاخت و تجهیــز بــازار پاســداران بــه مبلــغ کارشناســی 130/000/000/000 ریــال واقــع 
در خیابــان پاســداران حــد فاصــل بیــن پاســداران 14 و 16 بــا ســهم پایــه 75% از 12 بــاب مغــازه بــر خیابــان پاســداران بــه عنــوان 
ســهم ســرمایه گــذار کــه در ازای عملیــات ســاخت و تجهیــز بــازار، مغــازه هــا بــه صــورت حــق مالکیــت بــه برنــده فراخــوان واگــذار 

مــی گــردد و همچنیــن بــازه زمانــی تعییــن شــده جهــت ســاخت 18 مــاه مــی باشــد.
متقاضیــان مــی تواننــد بعــد از واریــز مبلــغ 5 میلیــون ریــال بــه حســاب درآمــد 0106956643008 شــهرداری بابــت خریــد اســناد ســرمایه گــذاری از تاریــخ 
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علی داودی - شهردار آمل

استان خراسان رضوی

معاون وزیر ارتباطــات و مدیرعامل شــرکت ارتباطات 
زیرساخت از حملات شدید ســایبری به پیام رسان های 

داخلی برای جلوگیری از سرویس دهی مناسب خبر داد.
امیر محمدزاده لاجــوردی معاون وزیر ارتباطات و مدیرعامل شــرکت 

ارتباطات زیرســاخت درصفحه شــخصی خود در فضای مجازی عنوان 
کرد: دقایقی پیش و در ساعت اوج استفاده مردم از پیام رسان های داخلی، 
حملات شدید منع خدمت توزیع شــده DDos از خارج از کشور جهت 
 جلوگیری از ســرویس دهی مناسب پیام رســان ها آغاز شد و با سرویس 

DDos mitigation که ساخته جوانان ایرانی است جلوی حمله گرفته 
شد.

معاون وزیر ارتباطات و مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت افزود: چتر 
مقابله با این حملات شامل تمام سرویس های داخلی خواهد شد.

معاون وزیر ارتباطات و مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرساخت:

حملات شدید سایبری به پیام رسان های داخلی خنثی شد

با تلاش  پژوهشگران یک شرکت دانش بنیان مستقر 
در پــارک فناوری پردیــس، داروی کاهش عوارض 
کرونای سالیراویرا که خردادماه سال گذشته تولید و 
رونمایی شده بود، گواهی ثبت اختراع جهانی دریافت 

کرد.
با تلاش  پژوهشگران شــرکت میم دارو، داروی کاهش عوارض 
کرونای سالیراویرا که خردادماه سال ۱۴۰۰ تولید و رونمایی شده بود، 

گواهی ثبت اختراع جهانی دریافت کرد. 
مدیرعامل شرکت دانش بنیان میم دارو درباره روند دریافت ثبت 
اختراع جهانی داروی سالیراویرا گفت: ثبت داخلی داروی سالیراویرا 
در ســال گذشته انجام شده بود و مجوز داخلی مصرف آن نیز اخذ 
شد. برای این کار آزمایشات پری کلینیکال و کلینیکال انجام شد 
و پیش از آن نیز کد اخلاق و مجوز کلینیکال ترایال از دانشــگاه 
علوم پزشکی ایران که شعبه سازمان جهانی مالکیت معنوی در ایران 

است، اخذ شد.
رضا رمضانی افزود: برای ثبت اختراع جهانی با یک شرکت معتبر در 
اروپا قراردادی منعقد کردیم که به لحاظ حقوقی از ما دفاع کنند، زیرا 
بخش فنی ثبت اختراع، کاری بسیار طاقت فرسا و تخصصی است و 

برای انجام این کار نیازمند شرکتی با تجربه برای کمک به ما بودیم.
 وی با بیان اینکــه ایران در زمینه ثبت اختراع جهانی در بخش 
دارویی تجربه زیادی ندارد، گفت: بر همین اســاس کار سیستمی 
بسیار گسترده ای انجام شد. حدود ۵۰ ثبت اختراع دارویی را مطالعه 
کردیم تا یک سیستم جامع اختراع دارویی را ایجاد کنیم و بعد از آن 
تمام مستندات خود را در آن جمع کرده و تحویل شرکت حقوقی 

خارجی دادیم. 
آقای رمضانی گفت: ما توانستیم پالایش فنی خود برای ثبت اختراع 

سالیراویرا را انجام دهیم و در نهایت اختراع ما به ثبت رسید. 
مدیرعامل شرکت دانش بنیان میم دارو درباره اهمیت ثبت اختراع 
جهانی گفت: وقتی داروی اینچنینی تولید می شود، برای همکاری با 
مجموعه های بزرگ تولید در سطح جهانی، ابتدا داروی تولید شده 
باید ثبت اختراع شود و این کار هم نیازمند زمان و هزینه بسیار زیادی 

است.
رضا رمضانی افزود: هدف ما برای تمام این تلاش ها همکاری با 
شرکت های بزرگ در تولید و پخش دارو در سطح جهانی بود. در این 
زمینه پس از ثبت اختراع با یک شــرکت معتبر پخش دارو قرارداد 
بستیم و آن ها نیز اعلام کردند اگر محصول ما در اروپا تولید شود 
مسئولیت پخش آن را به عهده می گیرند. خوشبختانه این موضوع 
در مراحل نهایی است و برای انجام این کار نیز در حال انجام اخذ 

مجوز های مربوطه هستیم.
گفتنی است، سال گذشته و همزمان با یکی از بزرگترین پیک های 
کرونا در کشور، با تلاش های علمی بیش از ۴۰ نفر از محققان هیئت 
علمی برترین دانشــگاه های کشور، سالیراویرا به عنوان نخستین 
داروی کاملا ایرانی درمان و پیشــگیری از کرونا در شرکت دانش 

بنیان میم دارو از اعضای پارک فناوری پردیس تولید شد.

داروی کرونای ساخت ایران ثبت جهانی شد 


